
J E G Y Z İ K Ö N Y V 
 
Készült: Szentistván nagyközség képviselı-testületének, Borsodivánka község képviselı-
testületének, Négyes község képviselı-testületének, Tiszabábolna község képviselı-
testületének, Tiszadorogma község képviselık-testületének, Tiszavalk község képviselı-
testületének 2011. február 15. napján megtartott együttes nyilvános ülésérıl. 
 
Az ülés helye: Mővelıdési Ház tanácskozó terme, Szentistván 
 

J E L E N  V A N N A K 
 
Koncz József Szentistván nagyközség polgármestere, Aranyosi Imre, Dr. Béres Imre Sándor,  
Dobóné Koncz Judit, Kampel Lászlóné, Kiss Lajos, Ördög Jakab képviselık. 
Bogdán József Borsodivánka község polgármestere, Hegedős Tibor Lajosné, Kis László 
képviselık. 
Farkas Andrásné Négyes község polgármestere, Bogdán Sándor, Hegedős István, Montvai 
László György képviselık. 
Hencz Zsolt Tiszabábolna község polgármestere,  Birinyi Tamás János, Balázs János,Bárány 
Ede Károly és Varga Zoltán képviselık. 
Tóth Zoltán Tiszadorogma község polgármestere, Farkas Béla, Kóta Sándor, Lapostyán 
Barnabás képviselık. 
Domonkos Józsefné Tiszavalk község polgármestere, Nagy Ferenc és Oláh Barnabás 
képviselık. 
 
Tanácskozási joggal jelen vannak: Tóth Imréné dr. Szentistván nagyközség jegyzıje, Dr. 
Koncz Judit Tiszabábolna – Tiszadorogma - Tiszavalk községek körjegyzıje, Dr. Katona 
Kálmán Borsodivánka - Négyes községek körjegyzıje, Juhászné Sánta Zsuzsa pénzügyi 
csoportvezetı, Galambos Lajosné óvodavezetı. 
 
Távolmaradását elızetesen bejelentette Koncz Mártonné Szentistván nagyközség aljegyzıje. 
 
I. NAPIREND ELİTT 
 
Koncz József Szentistván nagyközség polgármestere köszönti a megjelenteket. A jelenléti ív 
alapján megállapítja, hogy a megjelenési arány az iskolai társulás esetében 81%, az óvodai 
társulásnál 85%-os. 
Szentistván nagyközség képviselı-testülete 7 fıvel, Borsodivánka község képviselı-testülete 
3 fıvel, Négyes község képviselı-testülete 4 fıvel, Tiszabábolna község képviselı-testülete 5 
fıvel, Tiszadorogma község képviselı-testülete 4 fıvel, Tiszavalk község képviselı-testülete 
3  fıvel van jelen. Megállapítja, hogy a testületek külön-külön is határozatképesek és az ülést 
megnyitja. 
 
Javasolja, hogy a testületek tagjai röviden mutatkozzanak be egymásnak, mivel a választások 
után ez az elsı együttes ülés. 
 
Bemutatkozás után. 
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A jegyzıkönyv vezetésével megbízza Koncz Attiláné Tanner Zsuzsanna elıadót, a 
jegyzıkönyv hitelesítésére felkéri Farkas Andrásné Négyes község polgármesterét és Dobóné 
Koncz Judit Szentistván nagyközség alpolgármesterét. 
Koncz József Szentistván nagyközség polgármestere javasolja a meghívóban szereplı 
napirendi pontok megtárgyalását, melyet a képviselı-testületek egyhangúan az alábbiak 
szerint fogadtak el: 
 

N A P I R E N D 
 
Tárgy:           Elıterjesztı 
1./ Javaslat az István Király Általános Iskola és a Szentistváni Napközi            Koncz József 
Otthonos Óvoda 2011. évi költségvetésére.      polgármester 
 
2./ Indítványok, javaslatok 
 
 
II. NAPIREND TÁRGYALÁSA 
 
1./ Tárgy:  Javaslat az István Király Általános Iskola és a Szentistváni Napközi Otthonos 
Óvoda 2011. évi költségvetésére. 
Elıterjesztı: Koncz József Szentistván nagyközség polgármestere 
 
Elıterjesztés írásban a jegyzıkönyvhöz csatolva. 
 
Koncz József polgármester szóbeli kiegészítésében elıadja, minden testület elıtt ismeretes, 
hogy teendı van bıven, hiszen a finanszírozás az elmúlt évhez képest csökkent. A probléma a 
csökkenı gyermeklétszámra vezethetı vissza, amely az évek folyamán fokozatosan 
kiélezıdött. Elmondja, hogy a polgármesterek értekezletén arra a megállapodásra jutottak, 
hogy az oktatási évet a finanszírozás ismeretében még tudják az önkormányzatok 
finanszírozni, de rendkívül költségtakarékos gazdálkodást kér minden intézménytıl. 
 
Hozzászólások 
 
Galambos Lajosné óvodavezetı nem érti az óvoda költségkeretére vonatkozó határozati 
javaslat 6./ pontjában megfogalmazottakat. 
 
Tóth Zoltán Tiszadorogma polgármestere válaszában elmondja, hogy igen, mindenki tegyen 
meg mindent annak érdekében, hogy tovább ne csökkenjen a gyermeklétszám. A 
pedagógusok és intézményvezetık tartsák szem elıtt ezt a problémát és gyızzék meg a 
szülıket arról, hogy ne vigyék el más településre a gyermekeiket. Ennek érdekében tegyenek 
meg mindent, tartsák fenn a jó kapcsolatot és beszélgessenek sokat a szülıkkel. 
Természetesen, akinek van lehetısége és vállalhat gyereket, az tegye meg.  
 
Kampel Lászlóné szentistváni képviselı érintett a kérdésben, mint óvodapedagógus. 
Komolytalannak tartja a határozati javaslat 6./ pontját. Indítványozza ennek a pontnak a 
határozati javaslatból való kivételét.  Véleménye szerint oktatási társulásban nem szabad így 
fogalmazni. Jól ismeri a helyzetet és elmondja, hogy amit csak szakmailag meg lehet tenni, 
meg is teszik a pedagógusok. 35 éve dolgozik óvodapedagógusként és van rálátása a 
dolgokra. Sajnos át kellett venni az oktatási intézményeknek azokat a feladatokat, amelyek a 
család feladatai lennének.  
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Példának elmondja, hogy ilyen a zsebkendı-használat és a szülık nevének megtanítása is. 
Felhívja a figyelmet, hogy  a településeken a gyermeklétszámmal arányosan csökkent a 
lakosság száma is és kéri, hogy a polgármesterek is tegyenek meg mindent a további 
csökkenés ellen.  
Elmondja, hogy a pedagógusokat sok atrocitás és sérelem éri, mind a szülık, mind a fenntartó 
részérıl. Ne feltételezze senki, hogy a pedagógusok nem végzik el a munkájukat. A 
gyermeklétszámra visszatérve Szentistvánon nem lát gondot, nem lehet ok a panaszra.  
 
Hencz Zsolt Tiszabábolna polgármestere egyetért Kampel Lászlóné véleményével, de 
bizonyos téren vannak erısíteni valók. Komoly probléma az alsó tagozatot érinti. Ennek az 
eredete az, hogy a gyermekeket Borsodivánkáról elvitték Egerlövıre. Azt kell megállítani, 
hogy a gyermekek elmenjenek Mezıkövesd felé, más oktatási intézményekbe. Ehhez kéri az 
intézményvezetık segítségét, mert ebben az ügyben lépni kell és együtt kell gondolkodni. A 
helyes együttgondolkodás viszi elıre a társulást. A pedagógusok munkáját elismeri és 
elnézést kér a megszorításokért. Elmondja, hogy amennyiben az év végén a költségvetés 
engedi, az étkezési utalvány csökkentésébıl adódó különbséget egy összegben megkapják a 
közalkalmazottak. Mint polgármester törekedni fog arra, hogy a település lakosság-száma ne 
csökkenjen tovább. 
 
Kiss Lajos szentistváni képviselı, mint iskolaigazgató tájékoztatja a jelenlévıket, hogy 
megkérdezték azokat a szülıket, akik elvitték a gyermekeiket, hogy mi ennek az oka. A 
szülık azt nyilatkozták, hogy nem az iskola színvonalával, nem az oktatás minıségével volt a 
probléma. A gond az, hogy nincs munkahely. A problémákat az intézményvezetık  magukban  
nem tudják megoldani.  
 
Tóth Zoltán Tiszadorogma polgármestere elmondja, hogy polgármesterként legfontosabb 
teendıje a munkahelyteremtés, ezért prioritást élvez, hogy munkahely legyen. Ezzel 
kapcsolatban hiszi, hogy jó úton haladnak és mindenki teszi a dolgát. Úgy gondolja, hogy a 
munkahely-teremtéssel lehet a csökkenı lakosságszámot megállítani.  
 
Farkas Béla tiszadorogmai képviselınek tudomása van arról, hogy voltak olyan vezetık, akik 
várták az állami támogatást, de a gyermekeiket elvitték más település iskolájába. 
 
Birinyi Tamás tiszabábolnai képviselı, mint a tagiskola vezetıje emlékezteti a jelenlévıket, 
hogy korábban volt egy beiskolázási rendszer, amelyben oda kellett íratni a gyermeket, ahová 
közigazgatásilag tartozott. Késıbb szabad iskolaválasztási joguk lett a szülıknek. Az is 
sokszor elıfordul, hogy sértıdésbıl viszik el a gyermeket. Az egyre csökkenı 
gyermeklétszám miatt társulásokat kellett létrehozni. A csökkenéssel sem a pedagógusok, sem 
az intézményvezetık nem tudnak mit tenni. Elmondja, olyan eset is elıfordul, hogy elviszi a 
szülı a gyermeket, de egy hónap múlva visszaíratja, mert rájön, hogy magasabb a színvonal. 
Sajnos ma a szülık nem partnerek, ellenségnek tekintik az iskolát. A nevelésnek a családban 
kell beteljesülni, de ezt a feladatok áthárítják az óvodára és az iskolára. Véleménye szerint a 
pedagógusok megtesznek mindent. Többet tesznek a gyermekekért, jobban ismerik a 
gondjaikat, mint a szülık. Népszerővé kellene tenni az iskolát. Sajnos ebben a nehéz anyagi 
helyzetben nincs lehetıség szakköröket tartani, semmi pluszt nem tud nyújtani az intézmény a 
kötelezı feladatokon túl. A vezetés keze meg van kötve. Végre kell hajtani a feladatokat és 
végre kell hajtani a költségvetést is. 
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Ördög Jakab szentistváni képviselı elmondja, hogy ez még csak a kezdet, a következı 
üléseken sokkal komolyabb feladatokat kell megoldani. A közeljövıben arról kell dönteni, 
hogy hogyan tovább. Nem szabad sértésnek venni a határozati javaslatban 
megfogalmazottakat. Az a meglátása, hogy a gyermeklétszám továbbra is csökkeni fog, mert 
el fogják vinni más intézménybe a gyerekeket, hiszen nincs munkalehetıség.  
Kéri a polgármestereket, hogy idıben készítsék elı a további lépéseket, mert még nagyobb 
probléma várható. A határozati javaslatok elfogadását javasolja. 
 
Kampel Lászlóné szentistváni képviselı szerint sokan úgy gondolják, hogy a pedagógia olyan 
mint a foci, mindenki ért hozzá. Az a véleménye, hogy ez nem így van és nem mindenki ért 
hozzá. Javasolja, hogy a polgármesterek is tegyenek meg minden a népesség csökkenésének 
megállítása érdekében. 
 
Farkas Andrásné Négyes község polgármestere elmondja, hogy három éve Négyes községnek 
hat millió forinttal kevesebb az állami támogatása, mint korábban. A községben az 
önkormányzati képviselık lemondtak a tiszteletdíjról, ingyen dolgoznak a gyermekek 
érdekében. Abban biztos, hogy munkahelyet teremteni a településen nem tudnak.  
 
Koncz József Szentistván nagyközség polgármestere megismétli, hogy a polgármesterek 
letették a voksot a társulás mellé és így kell az évet végig vinni. Mindent meg kell tenni a 
mőködés érdekében és elıtérbe kell helyezni a munkahely-teremtést is. 
Mivel több indítvány, javaslat nem volt elsıként a Kampel Lászlóné módosító indítványát 
tette fel szavazásra, mely szerint az óvoda 2011. évi költségvetésének határozatából a 6./ pont 
kerüljön kivételre. 
 
A képviselı-testületek 1 igen szavazattal, 22 nem szavazattal, tartózkodás nélkül nem 
fogadták el a módosító indítványt. 
 
Mivel több indítvány nem volt Koncz József polgármester szavazást kezdeményezett az iskola 
2011. évi költség keretének elfogadására az elıterjesztés szerint. 
 
Ezt követıen Szentistván nagyközség képviselı-testülete 7 igen szavazattal, ellenszavazat és 
tartózkodás nélkül; Borsodivánka község képviselı-testülete 3 igen szavazattal, ellenszavazat 
és tartózkodás nélkül; Négyes község képviselı-testülete 4 igen szavazattal, ellenszavazat és 
tartózkodás nélkül; Tiszabábolna község képviselı-testülete 5 igen szavazattal, ellenszavazat 
és tartózkodás nélkül; Tiszadorogma község képviselı-testülete 4 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül; Tiszavalk község képviselı-testülete 3 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül meghozták határozatukat: 
 
 
Szentistván nagyközség képviselı-testületének 
8/2011.(II.15.) számú határozata 
 
Borsodivánka község képviselı-testületének 
6/2011. (II.15.) számú határozata 
 
Négyes község képviselı-testületének 
3/2011. (II.15.) számú határozata 
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Tiszabábolna község képviselı-testületének 
14/2011. (II.15.) számú határozata 
 
Tiszadorogma község képviselı-testületének 
8/2011. (II.15.) számú határozata 
 
Tiszavalk község képviselı-testületének 
11/2011. (II.15.) számú határozata 
 
 
 

Tárgy:  Az István Király Általános Iskola 2011. évi költség keretének elfogadása. 
 
Az István Király Általános Iskolát társulásban fenntartó önkormányzatok képviselı-
testületeinek együttes ülése az intézmény 2011. évi költség keretét az alábbiak szerint fogadja 
el. 
 
1./ Az intézmény költségvetési létszámkeretét 36 fıben határozza meg, melybıl a 
pedagógusok száma 27 fı. 
 
2./ Az intézmény bevételei eFt-ban: 

- normatív támogatásból származó bevétel   56.352 
- többcélú társulás utján igényelhetı támogatás 13.754 
- egyéb bevételbıl 2.000 
- mőködési bevételek 15.375 
- önkormányzatok hozzájárulása 58.165 
Bevételek összesen:  145.646 

 
3./ Az intézmény kiadásai eFt-ban: 

- személyi juttatások 83.845 
- járulékok 21.740 
- dologi kiadások 40.061 
Kiadások összesen: 145.646 

 
4./ A társönkormányzatok az alábbi fenntartói hozzájárulási összegeket 12 havi egyenlı 
részletben utalják át a székhely önkormányzatnak, a normatív finanszírozás számlára 
érkezését követı 3 munkanapon belül (eFt-ban): 
 

- Borsodivánka önkormányzata 5.971 
- Négyes önkormányzata 2.212 
- Tiszavalk önkormányzata 3.539 
- Tiszabábolna  önkormányzata 4.866 
- Tiszadorogma önkormányzata 5.308 

 
A társönkormányzatok tudomásul veszik, hogy amennyiben a fenntartói hozzájárulást a jelzett 
idıben nem utalják át, kamatfizetési kötelezettségük keletkezik, melynek mértéke a 
mindenkori jegybanki alapkamat kétszerese a késedelmes napokra számolva. 
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5./ Az intézmény költségvetése Szentistván nagyközségi Önkormányzat költségvetési 
rendeletébe épül be, annak szabályszerő és gazdaságos végrehajtásáért elsısorban a Székhely 
önkormányzat polgármestere és az intézmény vezetıje a felelısek. 
 
6./  Az együttes ülés felkéri az intézmény vezetését, pedagógusait, hogy a tılük telhetı módon 
tegyenek meg mindent azért, hogy az intézményben a gyermeklétszám további csökkenése ne 
következzen be. 
 
Az együttes ülés felhatalmazza a társult települések polgármestereit a szükséges intézkedések 
megtételére. 
 
Határidı: értelemszerően és folyamatos 
Felelıs: a társult önkormányzatok polgármesterei 
 
 
Ezután Koncz József polgármester szavazást kezdeményezett az óvoda 2011. évi költség 
keretének elfogadására. 
 
Ezt követıen Szentistván nagyközség képviselı-testülete 5 igen szavazattal,  1 ellenszavazat 
és 1 tartózkodás mellett;  Négyes község képviselı-testülete 4 igen szavazattal, ellenszavazat 
és tartózkodás nélkül; Tiszabábolna község képviselı-testülete 5 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül; Tiszadorogma község képviselı-testülete 4 igen 
szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül; Tiszavalk község képviselı-testülete 3 igen 
szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül meghozták határozatukat: 
 
 
Szentistván nagyközség képviselı-testületének 
9/2011.(II.15.) számú határozata 
 
Négyes község képviselı-testületének 
4/2011. (II.15.) számú határozata 
 
Tiszabábolna község képviselı-testületének 
15/2011. (II.15.) számú határozata 
 
Tiszadorogma község képviselı-testületének 
9/2011. (II.15.) számú határozata 
 
Tiszavalk község képviselı-testületének 
12/2011. (II.15.) számú határozata 
 
 

Tárgy:  A Szentistváni Napközi Otthonos Óvoda 2011. évi költség keretének 
elfogadása 

 
A Szentistváni Napközi Otthonos Óvodát társulásban fenntartó önkormányzatok Képviselı-
testületeinek együttes ülése az intézmény 2011. évi költség keretét az alábbiak szerint fogadja 
el. 
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1./ Az intézmény költségvetési létszámkeretét 15 fıben határozza meg, melybıl a 
pedagógusok száma 9 fı, a további 6 álláshelybıl 1 álláshely napi 6 órás, részmunkaidıs 
foglalkoztatással ellátandó feladat. 
 
2./ Az intézmény bevételei eFt-ban: 

- normatív támogatásból származó bevétel   19.887 
- többcélú társulás utján igényelhetı támogatás 5.281 
- mőködési bevételek 5.875 
- önkormányzatok hozzájárulása 21.610 
Bevételek összesen:  52.653 

 
3./ Az intézmény kiadásai eFt-ban: 

- személyi juttatások 28.914 
- járulékok 7.495 
- dologi kiadások 16.244 
Kiadások összesen: 52.653 

 
4./ A társönkormányzatok az alábbi fenntartói hozzájárulási összegeket 12 havi egyenlı 
részletben utalják át a székhely önkormányzatnak, a normatív finanszírozás számlára 
érkezését követı 3 munkanapon belül (eFt-ban): 

- Négyes önkormányzata 1.017 
- Tiszavalk önkormányzata 763 
- Tiszabábolna  önkormányzata 2.542 
- Tiszadorogma önkormányzata 2.034 

     
A társönkormányzatok tudomásul veszik, hogy amennyiben a fenntartói hozzájárulást a jelzett 
idıben nem utalják át, kamatfizetési kötelezettségük keletkezik, melynek mértéke a 
mindenkori jegybanki alapkamat kétszerese a késedelmes napokra számolva. 
 
5./ Az intézmény költségvetése Szentistván nagyközségi Önkormányzat költségvetési 
rendeletébe épül be, annak szabályszerő és gazdaságos végrehajtásáért elsısorban a Székhely 
önkormányzat polgármestere és az intézmény vezetıje a felelısek. 
 
6./ Az együttes ülés felkéri az intézmény vezetését, pedagógusait, hogy a tılük telhetı módon 
tegyenek meg mindent azért, hogy az intézményben a gyermeklétszám további csökkenése ne 
következzen be. 
 
Az együttes ülés felhatalmazza a társult települések polgármestereit a szükséges intézkedések 
megtételére. 
 
Határidı: értelemszerően és folyamatos 
Felelıs: a társult önkormányzatok polgármesterei 
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2./ Indítványok, javaslatok 
 
Mivel indítvány, javaslat nem érkezett Koncz József polgármester megköszönte a megjelenést 
és az ülést berekesztette. 
 
 

kmf. 
 
 
 
 

Tóth Imréné dr.        Koncz József 
jegyzı         polgármester 

 
 
 
 
 

Farkas Andrásné  Dobóné Koncz Judit 
jegyzıkönyv hitelesítık 

 
 
 


